
  در نخستین یادواره شهدای رسانه کشور که 
با حضور رئیس س�ازمان بس�یج و مدیران عامل 
روزنامه جوان و خبرگزاری فارس برگزار ش�د از 
شهید مستندساز، ابراهیم باغبانی با رونمایی از 

مستند ناتمام آن شهید تجلیل به عمل آمد

  فرمانده سپاه حضرت سید  الشهدای استان 
تهران: اش�تغالزایی در کشت گیاهان دارویی 
4برابر کشاورزی معمولی است. از این رو سپاه 
استان تهران با کش�ت انواع مختلف گیاهان 
داروی�ی از جمله گی�اه داروی�ی »علف لیمو« 

توانسته دمنوش بی نظیری تولید کند

اروپا بی برنامگی و بی عملی خود را در مقابل 
امریکا اثبات کرده است

 پیام رهبر انقلاب به  مناسبت هفته دفاع مقدس 
و روز تجلیل از شهیدان و ایثارگران 

 روحانی: امریکا و اروپا 
 از موشک نپرسند 

که خیلی بدهکار می شوند

نام شهید باید بر فراز 
کوي ها و برزن ها بدرخشد

 اشتغالزایي گیاهان دارویی 
4 برابر کشاورزي  

 رأي استیضاح ترامپ 
به حدنصاب رسید

53  کشته و 106 زخمي
 در2 روز  تیراندازي هاي   امریکا!

 بزرگداشت شهدای رسانه 
در بابلسر
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روحانی پس از بازگشت از نیویورک: 
تحریمهایامریکاراازهرزمانیسستترمیدانم

رئیس جمه�ور پ�س از 
 بازگش�ت از نیوی�ورک  سیاسی

در نشس�ت خبری با خبرنگاران گفت: امریکایی   ها 
تقریب�اً ب�ه هم�ه س�ران اروپای�ی و غی�ر اروپایی

 

پیغ�ام داده بودن�د ک�ه م�ا آم�اده مذاکره ای�م. 
به گزارش مهر، روحانی با اشاره به اینکه چنین مطرح شده بود 
که همه مشکلات بر سر لجبازی طرف ایرانی است و امریکا آماده 
مذاکره است و نسبت به آن اصرار هم دارد، گفت: امریکایی  ها 
تقریباً به همه سران اروپایی و غیراروپایی پیغام داده بودند که 
ما آماده مذاکره ایم. درخواست امریکا قبلًا این بود که مذاکره 
دوجانبه باشد یعنی دو رئیس جمهور با هم مذاکره کنند و بار  ها 
این موضوع را رد کرده بودیم. گفته بودیم اگر مذاکره هم باشد 
در قالب ۱+۵ خواهد ب��ود و آنها هم گفتند که می خواهند در 

قالب ۱+۵ مذاکره کنند. 
رئیس جمهور اضافه کرد: اتفاقاً س��ه نف��ر از آن ۱+۵ قبلی و 
۱+۴ فعلی یعنی صدر اعظم آلمان، نخس��ت وزیر انگلیس و 
رئیس جمهور فرانس��ه هم در نیویورک بودند و همگی اصرار 
داشتند که این جلسه برقرار ش��ود و امریکا هم می گوید که 
من تحریم را برمی دارم. روحانی خاطرنشان کرد: نکته دیگری 
که محل بحث بود اینکه چه تحریمی برداشته شود و آنها به 
صراحت گفته بودند که کل تحریم را برمی داریم. منتها شکل 
این کار شکلی نبود که قابل قبول باشد، یعنی اینکه در فضای 
تحریم و در بقای تحریم و فضای مسموم فشار حداکثری، حتی 
اگر در قالب ۱+۵ بخواهیم با امریکایی   ها مذاکره کنیم، هیچ کس 
نمی تواند پیش بینی کند که پای��ان و نتیجه این مذاکره چه 

خواهد بود. روحانی با اشاره به دیدارهای دوجانبه با سران ۱۵ 
کشور در حاشیه مجمع عمومی سازمان ملل اظهار داشت: در 
ملاقات  با کشورهای مختلف درباره مسائل گوناگون بحث و 
تبادل نظر کردیم و در این دیدار  ها هیچ کس و هیچ مقامی نبود 
که خروج امریکا از برجام و فشار و تحریم امریکا را محکوم نکند. 
همه آنها بدون استثنا می گفتند این کار نادرست و غلط است و 
این موفقیت بسیار بزرگی برای ایران است. رئیس جمهور با بیان 
اینکه یکی از اهداف  امریکایی   ها این است که ایران منزوی باشد، 
یعنی در ویزا  ها و فعالیت   ها فشار بیاورند برای اینکه ایران کمتر 
ملاقات کند و کمتر حرف بزند، گفت: فکر می کنم امسال در 
نیویورک، محل اقامت هیئت ایرانی یکی از پر رفت و آمد  ترین 
و فعال   ترین مراکز دیپلماسی شده بود،  یعنی هتلی که محل 
اقامت ما بود، آنقدر رفت و آمد سیاسی بود که لحظه ای نبود 
که یک رئیس جمهور به آن وارد و خارج نشود. گاهی در یک 
ترافیک، ناچار با چند مقام با هم دقایقی را صحبت می کردیم. 
روحانی افزود: به نظر من امریکا در این جهت هم کاملاً ناموفق 
بود. جایگاه ایران کاملًا در این اجلاس و در این رفت و آمد  ها 
مشخص بود. رئیس جمهور خاطرنشان کرد: تقریباً همه مقامات 
سطح بالای دنیا چه آنهایی که از آسیا و آفریقا و اروپا آمده بودند، 
درخواست ملاقات داشتند و گفت وگو و بحث کردیم. به نظر من 
در فرصت زمانی و در توانی که ما داشتیم توانستیم حرف و پیام 
و مظلومیت و درددل و حقانیت ملت ایران را برای جامعه جهانی 
توضیح دهیم. روحانی تأکید کرد: امیدوارم این سفر مایه خیر 
و برکت باشد و در کل امروز و بعد از سفر، تحریم های امریکا را 

سست تر از هر زمان دیگر می دانم. 

خطیب جمعه تهران:
ایستادگیمردمیمنمولوددفاعمقدساست

۴۰سالدفاعمقدس

  سیاسی اگر امروز یمن پنج سال 
مقاومت می کن�د برای 
این اس�ت که قیام یم�ن مولود دفاع مقدس اس�ت. 
ره�روان راه امام حس�ین و تربیت ش�دگان مکتب 
 عاش�ورا هش�ت س�ال تم�ام در بد  تری�ن ش�رایط 
ب�ا تمام�ی قدرت   ه�ا دس�ت و پنج�ه ن�رم کردند. 
به گزارش تسنیم، آیت الله کاظم صدیقی در خطبه های 
نماز جمعه این هفته تهران طی سخنانی با اشاره به فرا 
رسیدن هفته دفاع مقدس گفت: در هفته دفاع مقدس 
هستیم که از نعمت های الهی بعد از جریان کربلا است. 
پس از این واقعه هیچ دوره ای به اندازه دوران دفاع مقدس 
پرثمر، سازنده و اثرگذار در تاریخ نبوده و یک نقطه عطفی 
است که ظاهرا گذشته اس��ت ولی در باطن باید به این 
مسئله دقت شود که ما چگونه در برابر قدرت های جهانی 
ایستادگی کردیم. در دوران دفاع مقدس در شرایطی که 
وضعیت اقتصادی ما در بد  ترین وضعیت بود ما هش��ت 

سال مقاومت کردیم. 
وی افزود: اگر امروز یمن پنج سال مقاومت می کند برای 

این است که قیام یمن مولود دفاع مقدس است. رهروان 
راه امام حسین و تربیت شدگان مکتب عاشورا هشت سال 
تمام در بد  ترین شرایط با تمامی قدرت   ها دست و پنجه 
نرم کردند. در 200 س��ال گذشته هیچ گاه نشده بود که 
ایران با کشورهای قدرتمند جنگ کرده و بخشی از خاک 
خود را نداده باشد ولی در دوران دفاع مقدس با وجود فشار 
رسانه ای و نظامی تمامی عیار قدرت های جهانی حتی یک 

وجب از خاک کشورمان را به بیگانگان ندادیم. 
آیت الله صدیقی یادآور ش��د: اولین آم��وزه دوران دفاع 
مقدس توجه به نقش رهبری اس��ت. باید توجه داشت 
که اولین حرف را رأس هرم طراحی می کند. فرق نقش 
ولایت با س��ایر مدیریت های جهان این اس��ت که ولی 
صاحب دارد، عابد اس��ت و عارف، ولی کس��ی است که 
وقتی بع��د از بمباران ف��رودگاه تهران ک��ه همه نگران 
ش��ده بودند که چه خواهد ش��د، آنقدر این حادثه برای 
 او کوچک ب��ود که گفت » ی��ک دیوانه آمده و س��نگی

 انداخته است.«
وی افزود: امروز نیز که در جنگ نرم و فناوری پیروزی های 

معجزه آسا را می بینید در گرو مدیریت رهبری است که 
با همه وجود خود را در اختیار خدا قرار داده و مرکزیتی 

است که انرژی و قدرت را از خدا می گیرد. 
خطیب نماز جمعه تهران با بی��ان اینکه دومین آموزه 
دوران دفاع مق��دس توکل و یقین ب��ه وعده های خدا 
است، گفت: در جنگ هشت ساله ما حتی برای تأمین 
سیم خاردار مشکل داشتیم ولی باور به وعده های خدا 
موجب شد تا در نهایت به پیروزی برسیم. آموزه سوم 
این دوران، ابتکار عمل ب��ود. در حالی که ما از آموزش  
جنگ های کلاس��یک محروم بودیم اما شهید باقری و 
ش��هدای بزرگوار دیگری را داشتیم که ایده های نویی 
را برای مقابله با دش��من ایجاد کرده و موجب حیرت 
جهانیان شدند. عشق به شهادت در جنگ هشت ساله 
فرهنگ شد. اس��تقامت تا پیروزی شعار امام خمینی 
بود و تا زمانی که پیروزی را به دس��ت نیاوردند امت و 
ملت در برابر دشمن متجاوز ایستادگی کردند و قطعاً 
 اگر ۴0 سال این جنگ نابرابر ادامه پیدا می کرد پا پس 

نمی کشیدند. 

گرچه رس��م اس��ت آغاز هر پاییزی، یک هفته، هفته 
حسین قدیانی
  یادداشت

دفاع مقدس را گرامی بداریم اما » دفاع مقدس « بهترین 
تعبیر برای تعریف همه لحظات این ۴0 سالی است که از 
اس��تقرار جمهوری اس��لامی می گذرد! آری! نظام ما چ��ه در مقطع کوت��اه قبل از 
جنگ تحمیلی و چه در مقطع بلند بعد از آن، همیشه در دفاع مقدس بوده؛ اگر از یاد 
نبریم دشمنی های متعدد و متنوع دشمن را! آیا در این ۴0 سال، یک ثانیه دشمن از ما 
غافل بوده؟ مگر نه آنکه در همه این مدت ما در تحریم دشمن بوده ایم؟ و حتی وقتی 
توافقی هم در موضوعی با دش��من کردیم، باز او خلف وعده کرد و تحریم های نو را به 
تحریم های کهنه اضافه کرد؟ واقعاً کدام نهضت اندازه انقلاب اسلامی و کدام نظام اندازه 
جمهوری اسلامی با این حجم از دشمنی روبه رو بوده؟ به ترور عناصر ممتاز نظام از 
مطهری تا احمدی روشن بنگرید؛ به ترور مردم عادی در نخستین سال های انقلاب 
توسط منافقین بنگرید؛ به تحرکات مبنی بر تحریک قومیت های عزیز ایران عزیزتر از 
جان بنگرید؛ به حوادثی چون ۷ تیر و ۸ شهریور بنگرید؛ به امامان جمعه نشسته در خون 

مطهر خود بنگرید؛ به آن طیاره بر فراز خلیج فارس که در اوج قساوت یانکی    ها سرنگون 
شد بنگرید؛ به مدال افتخاری که همین اروپایی    ها بر گردن همین امریکایی    ها و بابت 
همین جنایت انداختند بنگرید؛ به فتنه های سختی چون ۷۸ و ۸۸ بنگرید؛ به آتش 
همیشه روشن گرداگرد این مرز پرگهر بنگرید؛ به لشکرکشی های همیشگی شیاطین 
به منطقه بنگرید؛ به نسل اول مادران شهدا که بسیاری شان از میان ما رفته اند بنگرید؛ 
به نسل تازه مادران شهدای مدافع حریم امنیت وطن بنگرید؛ به آه دل علیرضا و آرمیتا 
و دختر شهیدی که همین چند سال پیش، روز اول مهر بعد از مدرسه تا مزار پدرش 
دوید و عوض سینه پرمهر پدر، تنها سنگ مزاری را در آغوش گرفت بنگرید و حتی به 
دست راست مجروح علمدار انقلاب بنگرید تا بهتر بفهمید وقتی از دفاع مقدس ۴0 ساله 
سخن می گویم، هرگز ادعایی تنها از سر احساس نیست! و البته به یاد بیاورید که ما در 
شماری از سالیان جبهه حتی برای تهیه سیم خاردار هم مشکل داشتیم! و این را نیز 
فراموش نکنید که بیش از ۳0 سال از این ۴0 سال دفاع مقدس را در حالی پشت سر 
گذاشتیم که سایه امام راحل بر سر ما نبود ولی چه جای شکوه که دست خامنه ای هم 
در دست خداست، آنقدر که الان بیت رهبری به مقر فرماندهی احرار عالم بدل شده! 
کدام نهضت و نظام با وجود این حجم از دشمنی، قادر به مقاومت و بلکه پیروزی بود؟ 
لطفاً دست ملموس خدا را بنگرید که محسوس دارد مخصوص حمایت مان می کند! 

الحمدلله تا ظهور بقیه الله و بعدش...  

برجام برای س��فره ملت و خالق 
ایرانی آن -یعنی روحانی- آورده ای 
نداش��ت. اما اینکه بگوییم برجام 
هیچ دس��تاوردی نداشت نشان 
از س��طحی نگری و تک زاویه ای 
دیدن صحنه است. این برجام بود 
که عطش روشنفکران غرب زده 
ایرانی را برای مذاکره س��یراب و 
آنان را خلع سلاح کرد. برجام بود 
که چهره کریه امریکا را برای نسل 
سوم و چهارم انقلاب اسلامی روش��ن کرد. برجام بود که معادل 
میلیاردها دلار که جمهوری اسلامی می بایست برای شناساندن 
چهره امریکا به نسل های خود خرج رسانه می کرد، مؤثر واقع شد.  
برجام بود که نسبت بین اروپا و امریکا را از بعد هویت و استقلال 
روش��ن کرد. پس از برجام بود که ملت ما منطق نظام جمهوری 
اس��لامی را واجد حقانیت و دفاع دانست و تابس��تان داغ امثال 
بولتون را به پاییز خزان آنها تبدیل ک��رد. برجام برای حزب الله و 
برای انقلاب اس��لامی دس��تاوردهای بی نظیری داشت و باید از 
روحانی به خاطر آورده های او که خودش هم نمی داند چیست، 
تشکر کنیم. اصلاح طلبان ۳0 سال اصرار داشتند که می توانیم 
با یکپارچه ندیدن غرب، بین امریکا و اروپا شکاف ایجاد کنیم و 
با اروپاییان کار کنیم. برجام ای��ن فرضیه را نیز باطل کرد. برجام 
ثابت نمود که اجماع اروپا و امریکا معنا ندارد بلکه الحاق، پیوست 
و سنجاق شدن اروپا به امریکا واقعیت صحنه است. ثابت شد که 
اروپای منهای امریکا موجود عقیمی است که باید از پسر بزرگ تر از 
پدر اجازه بگیرد. برجام ثابت کرد که ورود اروپایی ها و اصولاً تشکیل 
گروه چند به علاوه چند یک پز توخالی جهانی بوده است اما همه 
اجازه های غرب به یک نقطه ختم می شود. دولتمردان ما به شدت 
نیازمند اصلاح نگرش خود در دو مقوله هستند که عدم اصلاح این 
نگرش آنان را در تاریخ به بدترین شکل ممکن ثبت خواهد کرد. 
تاریخ آنان را  به عنوان کسانی ثبت خواهد کرد که هم فرصت را از 
دست داده اند و هم تدبیر را، هم در باتلاق گیر کرده اند هم جای 
پای محکمی برای نجات خود نمی یابند. اشتباه اول دولتمردان ما 
در حوزه نگرش این اس��ت که گمان می کنند با محترم شمردن 
قواعد، عرف و حق��وق بین الملل می توانند ب��ه مقاصد منطقی 
جمهوری اسلامی ایران برسند. درحالی که طرف های غربی برای 
اجرای تعهدات شان نه سازمان ملل می شناسند نه امضا و تعهد 
خود را. اشکال دوم این است که دولتمردان ما فکر می کنند غرب 
چند مطالبه مشخص از ما دارد و با دادن آنها می توانیم به سرمنزل 
مقصود که رفاه و توسعه است دست یابیم. اکنون باید با همه وجود 
بفهمند که مشکل غرب با ما بر سر ماهیت/هویت است و هسته ای، 
تروریسم، موشک و... بهانه هایی است که در عرف بین الملل با آن 

دیالوگ می کنند.
فرمول مقام معظم رهبری که همه پیش بینی هایش مانند کشف 
و شهود به عینیت می پیوندد، الهام غیبی نیست. او از اول معادله 
مفهومی را کشف کرده است که مشکل غرب با ما بر سر »وجود« 
و »ماهیت« است نه بر سر »حدود« و »مسئله«. اگر دولتمردان ما 
این مدل را باور کنند نه در عرف بین الملل غرب را باور می کنند و 
نه منتظر می مانند تا غربیان در مقابل قطعنامه های سازمان ملل 

کرنش کنند و نه منتظر رفع تحریم می مانند.
عجیب است که حضرت امام ۳۱س��ال پیش فرموده اند: »چه ما 
بخواهیم و چه نخواهیم استکبار و صهیونیست ها در تعقیب مان 
خواهند بود تا حیثیت مکتبی مان را لکه دار کنند« و ما پس از این 

مدت هنوز طور دیگری به صحنه می نگریم. 
اکنون اروپ��ا تهدید به خ��روج از برجام کرده اس��ت و ما به جرم 
پایبندی به خلع سلاح هس��ته ای هر روز تحریم می شویم. اگر 
قرار اس��ت ما به قواعد بین المللی پایبند و تعهدات خود را انجام 
دهیم تا تحریم ش��ویم، چرا باید در NPT بمانیم و هم چوب را 
بخوریم و هم پیاز را؟ امریکا اکنون از قواعد بین المللی و امضای 
خود عدول کرده است و گویی در امریکا انقلاب اتفاق افتاده است. 
حتی در انقلاب ها نیز دولت جدید تعهدات دولت پیشین را انجام 
می دهد اما در امریکا انجام نمی شود. ماندن یک ساله ما با اروپاییان 
در برجام حکمت آمیز بود تا امثال زیباکلام ها ببینند که س��گ 
زرد برادر شغال اس��ت اما اگر اردیبهشت ۱۳9۷ به همراه امریکا 
خارج شده بودیم اکنون شیپورهای روشنفکری می گفتند اروپا 
که اصرار بر ماندن داشت! ش��ما چرا خارج شدید؟ اکنون منطق 
نظام جمهوری اسلامی ایران مسیر اروپا باوران و امریکاپرستان را 
مسدود کرده است و موعد مانور نیروهای مؤمن به انقلاب اسلامی 
علیه قوانین جنگلی حاکم بر جهان است. دولت روحانی برای عزت 
خویش هم که شده است باید تصمیم سخت بگیرد؛ تصمیمی که 
خواب را از چشم جهانخواران بگیرد. مهم ترین نقطه قوت چنین 
تصمیمی همراهی ملت سختی کشیده و مقاوم ایران است که زیر 
بار جهانخواران به بهانه نان نسیه بزرگ تر نخواهد رفت. امروز روزی 
است که باید برجام اروپایی-امریکایی را تبدیل به دو واحد درس 
غرب شناسی کنیم تا نسل های آینده به لزوم تولد تمدنی جدید و 
بومی رهنمون شوند و متوجه شوند که راهی جز ایستادگی وجود 
ندارد در غیر اینصورت باید زانوی »غلط کردیم انقلاب کردیم« 
بزنیم و »هرچه شما بفرمایید« را جایگزین »مرگ بر امریکا« کنیم 
که امام فرمود: هیهات که امت محمد )ص( سیراب شدگان کوثر 
عاشورا و منتظران وراثت صالحان به مرگ ذلت بار تن در دهند«.
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رهبر انقلاب:

باید به کلی از اروپا قطع امید کرد

   سیاسی

اروپا که »وارد برجام«  نبود 
تهدید به خروج کرد!

   به هیچ وجه نباید به کشورهایي که پرچم دشمني با نظام اسلامي 
را در دست گرفته اند و در رأس آنها امریکا و این چند کشور اروپایي، 

اعتماد شود زیرا آنها صریحاً با ملت ایران دشمني مي کنند

   عده اي از جوانان در تلاش براي رونق تولید در کش��ورند، اما برخي 
خرابکاري هاي ناش��ي از فس��اد تولید را نابود مي کند  نباید اجازه داد 

مشکلاتی مثل  قضایای کارخانه ها در اراک و خوزستان شکل بگیرد 

   بنده به رؤس��اي جمهور در چند دوره گفته ام که براي پیشرفت 
کارتان از نیروهاي وفادار به انقلاب استفاده کنید، زیرا آنها هستند که 

در هنگام خطر براي کمک به نظام، به صحنه مي آیند |  صفحه 2

مطلقاً نباید به کشورهایی که دشمنی علنی می کنند اعتماد کنیم

گاردین فاش کرده اروپاییان به ایران هشدار داده اند اگر ایران گام چهارم کاهش تعهدات را  بردارد، اروپا نیز از برجام 
خارج خواهد شد. چیزی که روشن نیست اینکه، اروپاییان می خواهند با خروج از برجام، به کدام یک از تعهدات خود 

عمل نکنند!  صفحه 15

آیا روحانی این بار نیز می گوید 3 مزاحم اروپایی کمتر، بهتر! 

عبدالله گنجی
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